
Homicides of Adults in Maryland of or by Indians, 1634-1707PRIVATE 


NOTE:  entered in database only murders of Europeans by Indians

Class of death:   

Class of crime:   

Relationship:    

Motive:  


Intoxication?:  

Day of week:


Holiday?:


Time of day:


Days until death:  


SUSPECT(s):


VICTIM(s):



Cause of death:  


Circumstances:   

Inquest:   


Indictment:  


Term of court:  Prov. Ct., 


Court proceedings:  

Legal records:  
Newspapers:
Other sources:  
Census:  
Genealogy:  

Suspect:  



Ethnicity:



Race:




Gender:



Age:




Phys char:



Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



Personal history:  


Victim:  



Ethnicity:



Race:




Gender:



Age:




Phys char:



Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



Personal history:  


1634




Isle of Kent

CT


NOTE:  The Isle of Kent (Claiborne's island) was under the jurisdiction of the Accomack Co. Court, so far as Virginia authorities were concerned.  See Hale, Nathaniel C. (1951) Virginia Venturer: A Historical Biography of William Claiborne, 1600-1677. Richmond: The Dietz Press, 158.

NOTE:  copied to child homicide file
Class:   certain

Crime:   HOM:  1 adult and 1 child

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Indians m. a man & a child


Weapon:  


Circumstances:  at the Isle of Kent.  Indians [probably the Wicomesse] raiding the plantation of Richard Thompson.  Full story:  


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  SE 9/5/1636


Court proceedings:  Daniel Cugley, because he accepted the parcel of roanoke, was charged with violating the 1632 law that prohibited all trade with the Indians.

Source:  

Hall, Clayton Colman (1910) Narratives of Early Maryland, 1633-1684. New York: Barnes and Noble, 54, 88-90.



From "A Relation of Maryland," published in London as an anonymous pamphlet in 1635.  [SHOULD COPY ENTIRE SECTION:  excellent on the different systems of law and punishment]



"It happened the last yeere, that some of the Saquehannocks and the Wicomesses (who are enemies) met at the Iland of Monoponson [the Isle of Kent], where Captiane Cleyborne liveth, they all came to trade, and one of the Sasquehanocks did an injury to a Wicomesse, whereat some of Cleybornes people that saw it, did laugh.  The Wicomesses seeing themselves thus injured and despised (as they thought) went away, and lay in ambush for the returne of the Sasquehanocks, and killed five of them, onely two escaped; and then they returnd againe, and killed three of Cleybornes People, and some of his Cattle."




About 2 mo. after, the Wicomesses sent a messenger to the governor of Maryland "to excuse the fact, and to offer satisfaction for the harme that was done to the English."  The messenger offered, as was customary, 100 arm lengths of roanoke (beads made from shells used for money -- roanoke is less valuable than wompompeag, the more valuable beads used as money).  The governor refused & demanded that the murderer be turned over to him speedily and "that you restore all such things as you then tooke from the English; and withall, charged him with a second Injury attempted upon some of his owne People, since that time, by the Wicomesses."



The murder also mentioned in an "Extract from a Letter of Captain Thomas Yong to Sir Toby Matthew, 1634."  (p. 54)  Certain Indians "killed a man and a Boy" of Claiborne's.  No details.


Hale, Nathaniel C. (1951) Virginia Venturer: A Historical Biography of William Claiborne, 1600-1677. Richmond: The Dietz Press, 183-4.



Richard Thompson, age 21 and free of his indenture to William Claiborne, "had his plantation there [on the Isle of Kent] cutt of by the Indians and a man and a child slaine by them and two more servants hurt by them."  


Susie M. Ames, ed., County Court Records of Accomack-Northampton, Virginia, 1632-1640, American Legal Records, v. 7 (Washington, D.C.: American Historical Association, 1954), lx-lxi, 57-8.


Deposition:  Obedyence Robins (age 35, a magistrate in Accomack Co., signed) testified that about a year ago "certine Indyans [came to the house of] Daniell Cugly [[Cugley]] from the laughing kinge with a message [and brought a parcell of] Roanoake, at which tyme," DC sent for wit. & William Brooks "to interprett their message, which message, as then I [underst]ood, was that they had brought, the forsayd Roanoke, for some [poo]r Englishman that had been kyld, how and wher I could not tell, neither could the Interpreter understand them, but that it was for some man, ore other that was kyld I well understood, and therfor said that for all the world I owuld not receive it, and so departed and went to my house, notwithstanding this" DC "not only received the said Roanoke, at that tyme, and a day ore two after told me, that the Indyan stoale away and left the said Roanoke, but after I had charged him to sent it back to them againe, hath impyously keept the same, and further since a rumor hath beene that, that the Indyans have obraded our boats, that they weere the men, that kild the man and the chyld at the Ile of kent, and that they had payd for it to me and divers have complayned to me and of me for it I charged the said Cugley."  DC confessed to wit. on 9/5 [that very day] that he had the Roanoake in his custody.  "I charged" DC "to be present at the court to bringe the said Roanoake with him, which he promised to doe, he hath contemned the command, and falsified his promise."


Deposition:  Francis Pettit (age 24, no signature shown):  was with Mr. Robins at DC, together with William Brooks & Rowland Williams and Mr. Cugley's man "to interpret" when the Indians brought the Roanoke.  None could understand the Indians well, but it appeared that the Roanoke was for "the death of some Englishman but my brother Robins did say god forbid I should take it, I would not doe it for all the world and soe departed."


Deposition:  James Cooke (age 37, signed):  ditto.  OR said "it was not Roanoke could satisfie [me for] a mans life, and the next day I saw the Roanoake, and then I dem[anded] for the Indyans, lookeing for them foudn that they weeere gone a[way] and left it behynd them."


Order:  DC to remain in sheriff's custody until he delivers the Roanoke to the court "with all the o[ther truck the] Indyans left.  DC to be carried to the next Quarter Court to answer before the Gov. & Council for "his unlawfull keeping and receiving" of the truck.

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

___

Ethnicity:

[Wiscomesse]

Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:

English

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:

s

Children:

n

Occupation:

servant of Richard Thompson

Town:


Isle of Kent

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 2:  

___

Ethnicity:

English

Race:


w

Gender:

m

Age:


child

Literate:




Marital Status:

s

Children:

n

Occupation:

servant of Richard Thomson

Town:


Isle of Kent

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1636






HIST


CHECK:  the meaning of "brother-german" -- the Jesuit's word.  Also check the name of the "Tayac"

Class:   probable

Crime:   HOM

Rela:    RELATIVE BROTHER by BROTHER

Motive:  POLITICAL

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  the "Tayac" m. Uwanno (his "brother-german," the "emperor" of the Pascataway Indians) )


Weapon:  


Circumstances:  the accused killed Uwanno, his eldest brother, and assumed power as the "Tayac," or emperor


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  none.

Source:  

Hall, Clayton Colman (1910) Narratives of Early Maryland, 1633-1684. New York: Barnes and Noble, 125-8, 131, 158-9.



"From the Annual Letter of 1639" of the Jesuits:  on the Tayac, the "Emperor" who lived at Kittamaquund, the metropolis of Pascatoa [Pascataway].  Father Andrew White lived "in the palace with the Emperor himself," some 120 mi. from St. Mary's.  Father White despaired of the salvation of Maquacomen, the King of Patuxent, so he concentrated his efforts on the Tayac.  "The cause" of the Tayac's "remarkable affection for the Father, is to be referred to two dreams which he had, unless you may deem it proper to honor them with another name  One dream appeaered to the mind of Uwanno, the brother-german of the Emperor, who reigned before him, and whom he slew."



From a "Letter of Governor Leonard Calvert to Lord Baltimore, 1638":  "I am sure my Brother Porttobacco now Emperor of Paskattaway, will assist me . . . .  He hath wthin this two yeares stept into the Empire of the Indians by killing his eldest brother, the Old Emperor, and enjoyeth [it] yet wth peace through the good correspondencie he keepeth wth me wch aweth his Indians from offereing any harme unto him."


Land, Aubrey C. (1981) Colonial Maryland: A History. Millwood, New York: KTO Press, 41.



Says the Piscataway chief converted by Father White was named Kittamaquund.

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:

the "Tayac"

Ethnicity:

Piscataway

Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Uwanno

Ethnicity:

Piscataway

Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

"Emperor" of the Piscataway

Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1638




Eastern Shore, MD

GOVT


DATE:  Rountree & Davidson say 1639

Class:   certain

Crime:   HOM:  2 adults

Rela:    NONDOM

Motive:  [ROBBERY]

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  0


HOM:  Wicomiss Indians m. Rowland Williams (an English trader from Accomac Co., VA) and another man in the boat with him


Weapon:  unknown


Circumstances:  trading in a boat on the Eastern shore


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  revenged by a joint expedition of Maryland and Virginia against the Nanticoque

Source:  

Helen C. Rountree and Thomas E. Davidson, Eastern Shore Indians of Virginia and Maryland (Charlottesville: University Press of Virginia, 1997), 89-91.


Archives of Maryland 3: 74:  report of Cuthbert Fenwick of 5/8/1638:  says that the boat cast away on the Eastern Shore belonged to RW of Accomack"& that he was killed by the Indians of those parts; and one other wch was in the boate with him; & he was told by the young king of wicowamnen that it was the wichocomocos, or the Chesapanies, or both; & that the king of Patuxent was within 6 miles of the place where it was done; & that within 2 or 3 daies after the slaughter, the said king carried away the truck & boate to Pautuxent."


ARCHIVES OF MARYLAND 3: 106:  letter from Leonard Calvert to the Governor of Virginia, 8/26/1642:  "Sr the first harm was yours from the aforesd Indians, which I was desirous to have revenged had I been able being nearest to the habitations of them (as I formerly have done upon the Nanticoque Indians for the death of one Rowland Williams of Accomack before a Joynt expedicon of made by both Colonies)"


Hall, Clayton Colman (1910) Narratives of Early Maryland, 1633-1684. New York: Barnes and Noble, 119, 128-9.



"From the Annual Letter of 1638" of the Jesuits:  The rulers of Maryland had not yet allowed any of the Jesuits to live among the Indians, "they [the Indians] having slain a man from this colony, who was staying among them for the sake of trading, and having also entered into a conspiracy against our whole nation."  But the Jesuits hope they will "shorely secure a station among the barbarians."



"From the Annual Letter of 1639" of the Jesuits:  "A certain Indian having slain an Englishman, on account of an injury, was found guilty of the homicide, and was also sentenced to death."  The Jesuit missionaries "exhorted the miserable man, devoted to death," to receive the sacraments, which he did.  Apparently was deeply affected by the ministry, and he "prepared himself for death, for the most part in the very way which was prescribed to him."  On the day of his execution, "he cheerfully obeyed those who advised him, and almost at the same moment closed his life and pious voice, by the cord that stopped his breath."  Buried in the Christian cemetery.

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

____

Ethnicity:

Wicomiss [or Nanticoque]

Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Rowland Williams

Ethnicity:

English

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

trader

Town:


Accomac Co., VA

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1643, Jan. 5






CT


NOTE:  one sentence says "he shott at" the Indians & killed one, & the other sentence calls the incident "the late Accident."  Which to favor?

Class:   uncertain

Crime:   poss CAS GUN / poss HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Nicholas Hervey m. an Indian


Weapon:  gun


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  no


Term?:  


Court proceedings:  

Source:  

William Hand Browne et al., eds., Archives of Maryland, v. 4:  Judicial and Testamentary Business of the Provincial Court, 1637-1650 (Baltimore:  Maryland Hist. Soc., 1887), 166.


HOM of IND by ENG or CAS GUN:  Jan. 5, 1643:  warrant to sheriff to "demand & receive from Nich: hervey [a planter with a least one servant] all those things he tooke lately from Chapoy Simm & his company, & to deliver them to Manascott of Patuxent & to bring nich. hervey forthwith afore Goverr & all those who were pnt when he shott at the Indians & killed one of them."  "Eod.  a warrent to nich: hervey to be afore Govr to morrow morning, to receive such order touching the late Accident as shalbe thought fitt."

Newspaper:
Census:  

Genealogy:

Nicholas Hervey (or Harvey):  9 (member of coroner's jury that sat on John Briant's body on 1/31/1638), 84-5 (5/24/1639:  small debts owed to estate of Justinian Snowe of St. Mary's, planter:  20 armes of roanoake worth 120 l.t.), 155 (12/1/1642:  demands 860 l.t. due by bill from Henry Bishop.  HB's goods attached), 192 (4/4/1643:  NH made oath that in Dec. 1642, Thomas Todd contracted with him for 20 deer skins to be delivered with "the first conveniency" for the price of 200 l.t. -- that he delivered 18 skins to John Dandy, who paid NH the 200 l.t. & was to deliver the skins to TT), 204 (May 1643:  sues Robert Beard for 500 l.t.), 215, 229, 230 (1/17/1644:  Robert Ellyson, barber-surgeon, complains agst. NH, claiming that he had contracted with NH to cure NH's man Henry Spim for the price of 1200 l.t.  Claims he was treating HS for several months & was curing him, "till he was hindred & putt off it" by NH -- NH claims to the contrary that the plf. was not put off, but that the plf. "did voluntarily neglect & depart from it" -- NH asks "to be tried by the country."  Thomas Greene stood as NH's security "for the charge of Jury."), 231, 240, 269, 275, 294, 310 (June 1647:  motion of Jonathan Shertcliffe to be appointed to maintain & nurture Robert Ford (age 9 or 10) until the age 19:  RF was "formerly brought into this Country" by NH, deceased, & "left destitute" by the death of NH), 318, 324-7, 331, 350, 361, 410, 438, 453, 470, 508-9, 543.  NO REPERCUSSIONS FROM THE INQUIRY, it seems.  

Accused 1:  

Nicholas Hervey

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

planter (owns at least one servant)

Town:


St. Mary's Co.

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1643, Feb.


St. George's Hundred, __

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  0


HOM:  John Elkin, planter, who was (aided & abetted by John Robinson, barber, & Miles Ricards (servant of the said John Robinson) m. an Indian "commonly called the king of Yowocomoco" 


Weapon:  gun.  JE shot him with a gun:  one mortal wound to the throat, d. almost instantly.  


Circumstances:  at an Indian quarter in the woods near St. George's Creek in St. George's Hundred 


Inquest:  i.d. Feb. 22, 1643:  INQUEST at an Indian quarter in the woods near St. George's Creek in St. George's Hundred on an Indian "commonly called the king of Yowocomoco" in the said quarter.  Murdered (malice aforethought) by John Elkin, planter, who was aided & abetted by John Robinson, barber, & Miles Ricards (servant of the said John Robinson), who were present.  


Indictment?  murder


Term?:  2/1644t


Court proceedings:  see below:  excellent record of the trial.  At second trial, fG of mansl.

Source:  

Land, Aubrey C. (1981) Colonial Maryland: A History. Millwood, New York: KTO Press, 44:  Governor Calvert tried to punish crimes against whites by Indians, but was frustrated by jurors who refused to convict.  In this case, the attorney general produced in evidence Elkin's signed confession, but still couldn't secure a conviction for premeditated murder.


William Hand Browne et al., eds., Archives of Maryland, v. 4:  Judicial and Testamentary Business of the Provincial Court, 1637-1650 (Baltimore:  Maryland Hist. Soc., 1887).


173, 177:  Feb. 22, 1643:  INQUEST at an Indian quarter in the woods near St. George's Creek in St. George's Hundred on an Indian "commonly called the king of Yowocomoco" in the said quarter.  Murdered (malice aforethought) by John Elkin, planter, who was aided & abetted by John Robinson, barber, & Miles Ricards (servant of the said John Robinson), who were present.  JE shot him with a gun:  one mortal wound to the throat, d. almost instantly.  


180-1:  Feb. 6, 1644:  TRIAL:  JE:  indicted, pNG.  JE's confession, given & signed by JE, was placed in evidence.  fNG by the jury, "but explaining themselves that they delivered that verdict because the understood the last not to have beene committed agst his Lods peace or the kings, because the party was a pagan, & because they had no president in the neighbour colony of virginea, to make such facts murther &c.  the Govr satisfied them that those Indians were in the peace of the king & his Lod & that they ought not to take notice of what other colonies did, but of the Law of England, &c. and thereupon dismissed them to consider better of it.


   And then they returned, that they found him guilty of murther in his owne defence.  and being told that this implied a contradiction they returned to consider better of it:  and then they returned for their verdict, that they found that he killed the Indian in his owne defence.


   And the Govr willed that the verdict not be entred as a verdict, but that another Jury be charged to enquire & try by the same evidence."


181:  Feb. 9, 1644:  Evidence from confessions of JE, JR, & MR.  A second jury found JE guilty of mansl.


182-3:  Fe. 11, 1644:  the members of the first jury were fined for finding JE guilty of murder in his own defense.


183-4:  Feb. 13, 1644:  George Pye accused of contempt of court in his charge to the jury in JE's case on 2/6.  "in an insolent manner upbraided & reproached the whole Court in these . . . words, viz, that [if an Englishman had beene killed by the Indians there would not have beene so much words made of it]."  GP denied having said the words.  On the testimony of Mr. Thomas Greene, GP fG of contempt & misdemeanor.  1000 l.t. fine.

Newspaper:
Census:  

Genealogy:

John Elkin:  142 (Nov. 11, 1642:  sued by Isac Edwards for 530 l.t. & 1 cask dued by bill, dated June, 1642); 144 (Nov. 14, 1642, ditto, sued by Wm Howkins for 53 l.t. due by bill), 157 (Dec. 2, 1642:  Wm Broughe demands 220 l.t. in payment for a gun (200 l.t.) & corn (20 l.t.)), 158-9 (Dec. 2, 1642:  Isaac Edwards sues JE & Arthur Hay:  Hay confesses that he owes IE 828 l.t. by no more, "nor with cask"), 186 (March 12, 1644:  Isac Edwards demands 500 l.t. & 1 hogshead due by bill from JE), 215 (Dec. 1, 1643:  John Cole demands 223 l.t. due by bill from JE), 253 (Feb. 21, 1644:  Wm Broughe demanded of Michael Peasley of York River in Virginia 270 l.t. for a trespass in transporting John Elkn out of the province since 12/2/1642, against whom WB had "an action entred upon record.")


Miles Ricard:  188:  March 1, 1643:  one of eight men presented by the grand jury as a fugitive from debt.  212:  Oct. 31, 1643:  MR entered a bond (Robert Kedger, security) to pay Edward Packer a debt of 340 l.t. on several accounts by Nov. 10, 1643.


John Robinson:  many actions for debt against him.  See index.

Accused 1:  

John Elkin

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

planter 

Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 2:  

John Robinson

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

barber

Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 3:  

Miles Ricards

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:



Marital Status:  


Children:




Occupation:

servant of John Robinson

Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  
an Indian "commonly called the king of Yowocomoco" 

Ethnicity:

Yowocomoco

Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

chief

Town:


St. George's Hundred

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1643, July






CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  [ROBBERY]

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  unk. Indian m. Roger Oliver


Weapon:  knife wound to throat


Circumstances:  attack by Indians on a vessel


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  7/1643


Court proceedings:  j.p. examination to determine the facts

Source:  

William Hand Browne et al., eds., Archives of Maryland, v. 4:  Judicial and Testamentary Business of the Provincial Court, 1637-1650 (Baltimore:  Maryland Hist. Soc., 1887).


HOM [probably a robbery] of an ENGLISHMAN by INDIANS:  209-210:  EXAMINATION:  July 10, 1643:  "Eod:  John Nuttall being demanded of the meanes how Roger oliver came by his death, saith that he saw no assault made by any one upon the pson of the said Roger; nor doth know by what meanes he came by his death; but about 6. houres or thereabouts as he imagineth after he was slaine, this depont saw the said Roger lying in the hold of the vessell, with onely one wound in his throat, & a gap upon his chin, wch he supposeth was made wth the knife that wounded him in the throat, & saw a dutch knife lying close by him, bloudy, & broken close by the hand, & more he knoweth not.


   John hollis likewise demanded, saith that being upon the deck, & called by Thomas Boys to helpe Roger oliver, he leaped downe into the hold, & saw an Indian & the said Roger strugling together, wherupon this dept knocked the Indian on the head wth the barrell of a gonne, & presently after he saw the said Roger fall downe by a wound wch the Indian had given him as he supposeth; & being distracted for some time wth perills of his life in the hold with other Indians as soone as he looked upon the said Roger he saw him dead, & more he knoweth not of the meanes how he came by his death."

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Roger Oliver:  84, 85:  May 24, 1639:  owes small sums to the estate of Justinian Snowe, late of St. Mary's, planter.  


199-200:  ESTATE:  July 10, 1643:  Blanch Oliver, widow of Roger Oliver, demands that John Hollis, Thomas Boys, and George Tailor deliver 80 arm's length of roanoke & 1 pair of shoes & 1 pair of stockings & 1 waistcoast & 1 monmouth cap & 2 fishing lines which were in the possession of RO at the time of his death.  JH:  says he only has RO's shoes, which JH wore home & which "he is ready to deliver."  TB:  denies that any of the goods ever came into his possession.  GT:  says he gave all of RO's goods to the plf, "saving 1. peice of line to the quantity of about 2. fathoms."

Accused 1:  

___

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Roger Oliver

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:

m. Blanch

Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1651, circa June






CT


NOTE:  have searched ARCHIVES of MARYLAND.  Probably not an accident.

Class:   uncertain

Crime:   HOM or some sort of CAS

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  unk. persons [prob. Indians] may have killed George Manners


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  

Source:  

William Hand Browne, ed., Archives of Maryland, v. 10: 411 Judicial and Testamentary Business of the Provincial Court, 1649/50-1657 (Baltimore:  Maryland Hist. Soc., 1891).  [Court Series 2]


Dec. 5, 1654:  DEPOSITION:  Rebecca Hall (age 30, now married to Edward Hall) said "That Mary Kirke told your Depont that She followed Potter from her house through my Ground where my husband [RH's late husband, George Manners] was killed to his own fence and tooke up her Corne under Potters fence."  

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Papenfuse, Edward C., Alan F. Day, David W. Jordan, and Gregory A. Stiverson (1985) A Biographical Dictionary of the Maryland Legislature, 1635-1789. Baltimore: Johns Hopkins University Press, 2: 571.

Wealth:  at first election in 1649 owned 600 acres.  Sold 500 ac. In 1650, purchased 200 ac. In 1650/1.

Rebecca:  her children:  William, Edward, Barbara.  She was married first to GM, then to Edward Hall by 1652/3, then to Thomas Orley of Chickokoane by 1656.


Rebecca Hall:  216, 242:  & her husband, Edward Hall, were executors for the estate of George Manners (deceased) "her former husband."  [[was George Manners the one killed?  References to Edward Hall continue through this court session & beyond, so her husband EH appears to be alive].


George Manners:  445:  4/10/1656:  Edward Hall, deceased, no longer the adminstrator of the estate of George Manners.  453:  6/17/1656:  Hall's widow has now married Thomas Orley.  //  93, 127-131, 144, 168, 208:  1/20/1652:  GM is already deceased.  Claims concerning his estate.  Rebecca is the administrator [by the end of 1652, Edward Hall is the administrator].  GM is dead by Oct. 22, 1651 & was alive in June 1651.


74-6:  Feb. 12, 1651 court:  George Manners, who was employed by Mr. Land (in Land's sickness) "in the Sheriffes busines not giving him any deputacion in writing."  [[SO, GM was acting sheriff at or near the time of his death]]


Archives of Maryland 4: 412-13:  10/1648 court.  GM charged with throwing an axe at sows of Edward Hill and wounding them.  Witnesses said that he admitted to doing so -- appears he was angry with EH about damage to his corn crop from EH's sows.  Details


Archives of Maryland:  10: 127:  about a servant who had been indented to the late George Manners for 4 years.


Archives of Maryland 426: 20:  Biographical Dictionary of the Maryland Legislature.  Essay on George Manners.

Accused 1:  

___

Ethnicity:



Race:


[Ind]
Gender:

[m]
Age:


[adult]
Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

George Manners

Ethnicity:

English

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:

no

Marital Status:

first wife: deceased; second wife:  Rebecca (b. 1624), transported in 1649, formerly the servant of Mrs. Husbands

Children:


yes, at least one son

Occupation:

acting sheriff / attorney / planter:  owned 300 acres / active in Provincial Court

Town:


St. Michael’s Hundred, STM

Birthplace:

b. English – immigrated as free adult with his son in 1646

Religion:


Catholic

Organizations:

Assembly, 1647/8, Lower House, St. Michael’s Hundred, STM, 1650-1.  Undersheriff, STM, 1647/8.  Sheriff, 1648

1652, Oct.




KEN

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  unk. Indians m. Francis Hunt


Weapon:  unknown


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  11/1652


Court proceedings:  

Source:  

J. Hall Pleasants and Louis Dow Scisco, eds., Archives of Maryland, v. 54:  Proceedings of the County Courts of Kent, 1648-1676, Talbot, 1662-1674, and Somerset, 1665-1668, Counties (Baltimore:  Maryland Hist. Soc., 1937).  [Court Series 7]


HOM or WAR by Indians:  10:  11/1652 term of Kent Co. court:  Margaret (X), wife of Francis Hunt petitioned the Prov. Ct.  Her husband was "lately slain by the Indians upon the Isle of Kent," in Oct. 1652.  [83, 87:  transfers title to her estate to John Deare on 2/1/1653.]

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

___

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:



Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Francis Hunt

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:

m. Margaret

Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1653, July




Ann Arundel Co.

CT


DATE:  last Thursday in the month

NOTE:  copied to child homicide file
Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM CHILD AND ADULT / AIK ADULT

Motive:  ROBBERY

Intox?:  

Day of week:
Th

Holiday?:



Time of day:


Days to death:  [0]


HOM:  Skigh-tam-Mongh and Couna-weza and two other Indian men m. Jacob Warrow (a negro man servant of Capt. Daniel Goodkin) & Jacob Warrow Jr. (7, the son of JW); and attempted to murder Mary Warrow (wife of JW, & a negro woman servant of Capt. Daniel Goodkin).  


Weapon:  tomahawks


Circumstances:  at the house of Capt. Daniel Goodkin on the South River.  Visited for an hour and then attacked the Warrows & stole goods from the house.


Inquest:  


Indictment?  murder


Term?:  


Court proceedings:  fG (at least of aiding and abetting).  DEATH.  Executed.

Source:  
William Hand Browne, ed., Archives of Maryland, v. 10:  Judicial and Testamentary Business of the Provincial Court, 1649/50-1657 (Baltimore:  Maryland Hist. Soc., 1891).  [Court Series 2]


HOM ROBBERY of NEGRO SERVANTS by INDIANS:  (293-6)  Skigh-tam-Mongh and Couna-weza [and two other Indian men], all of the Piscataway Indians, m. Jacob Warrow (a negro man servant of Capt. Daniel Goodkin) & Jacob Warrow Jr. (7, the son of JW); and attempted to murder Mary Warrow (wife of JW, & a negro woman servant of Capt. Daniel Goodkin).  Indicted.


DEP:  9/26/1653:  Mary Warrow, widow (negro servant of Capt. Daniel Goodkin) (293-4):  on Thurs. in last week of July, 1653, 4 Indians (unknown to MW) "came after a bould Manner" into the house of Capt. Daniel Gookins on the South River in Annarundell Co.  Jacob Warrow (MW's late husband) & Jacob Warrow Jr. (7, their son) were in the house where they dwelt, "being servants" to Capt. Gookine.  After the Indians had stayed in the house about an hour, her husband "Stooping down upon Some Occasion, Upon a watch word or Notice from one of the Said Indians:  three of them whereof one is now here prisoner, in a Violent Sudden Manner fell upon her Said Husband and with their weapons or Tomohawks wounded him Soe that he died."  As soon as wit. saw that the Indians "were resolved to Murther" her husband & "She not being able as She conceived any wayes to help him & desireing if it might please God to Save her Self and her Said Child from Slaughter tooke up the Child thinking to fly away with him but as She was goeing out of the door," the fourth Indian "who is now here prisoner felled this Deponent to the Ground" & wounded her with his tomahawk "in Such a Manner as that She fell down Senceless for Some time before the door, And that upon her Comeing to her Self againe She Saw her Said Child to be Dead being wounded in the head," and seeing that the Indians were "busie as She conceived in pillaging or robbing the Sd house She by Gods assistance used meanes to Creep into the weeds by the Said house and Soe by Gods providence escaped with Life."  The Indians stole, among other things, three guns, a good quantity of powder & shot, divers wearing clothes & bedclothes, some pewter, & 3 hats "to a good Value."


INDICTMENT, TRIAL, & EXECUTION:  294-6.  The prisoners had been surrendered to the English by Warcosse, "the Emperor," & had been found with a gun & several parcels of clothes stolen from Gookin's house.  "the prisoners as appeared by their Interpreters, acknowledged they knew the Negro woman, and that they were both present when the Negro man and child were killed, Sometimes confessing and Sometimes denying as fearfull & desireing to conceale their Guiltness."  Verdict of the jury:  "If one or both of these Indian prisoners had not consented to the Murther of Capt Daniell Gookins Negroes, they ought to have withstood the other Indians in their intended Murther or revealed it my Some means, But doing neither and receiving Stoln Goods (as they confess) as hired to conceal it.  We find them Guilty of the foresaid Murther."  DEATH.  To hang, "which Execution was performed the Same Evening accordingly."

Newspaper:
Census:  

Genealogy:  

Accused 1:  

Skigh-tam-Mongh and Couna-weza and two other Indian men

Ethnicity:

Piscataway

Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Jacob Warrow

Ethnicity:



Race:


b

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:

m. Mary

Children:

at least one son

Occupation:

servant or slave of Capt. Daniel Goodkin

Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 2:  

Jacob Warrow Jr.

Ethnicity:



Race:


b

Gender:

m

Age:


7

Literate:




Marital Status:

s

Children:

n

Occupation:

servant or slave of Capt. Daniel Goodkin

Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 3:  

Mary Warrow

Ethnicity:



Race:


b

Gender:

f

Age:


adult

Literate:




Marital Status:

m. Jacob

Children:

at least one son

Occupation:

servant or slave of Capt. Daniel Goodkin

Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1655, Mar. 




Severn River, ANN
HIST

NOTE:  The number of casualties uncertain.


NOTE:  Does the Jesuit missionary describe the same event?

Class:   certain

Crime:HOM:  1 colonist killed by Indians during the pro-proprietor raids

Rela:    NONDOM

Motive:  POLITICAL

Intox?:  

Day of week:

Holiday?:

no

Time of day:


Days to death:  


HOM:  Indians m. one man near Providence [before 3/24/1655]


Weapon:  unknown


Circumstances:  Capt. Stone in March 1655 gathered 100 or more soldiers & sailed in 11 or 12 shallops & pinnaces against the Puritan settlement at Providence.  Capt. Fuller "was ready with an equal force" & had "an armed merchant ship from England and a trading bark from New England carrying two pieces of ordnance standing by."  Both came to aid of Puritans.  Stone's fleet was "bottled up in a creek," & his army marched "and offered to give battle on a narrow neck of land out of reach of the ordnance of the merchant ship and the bark."  Fuller's men advanced.  Stone's men said "Come ye Rogues, come ye Rouges, Round-headed Dogs."  But Stone's men were trapped.  Over half "were killed or wounded, and most of the others taken prisonr."  10 of the captives, including Stone, were sentenced to death, & 4 were executed, before women came forward to ask that the executions, including that of Stone, be halted.  Cromwell soon afterward confirmed the Commissioners' authority.  Puritans controlled the Assembly for the next 3 years.


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  

Source:  

Hale, Nathaniel C. (1951) Virginia Venturer: A Historical Biography of William Claiborne, 1600-1677. Richmond: The Dietz Press, 285-90.


Hall, Clayton Colman (1910) Narratives of Early Maryland, 1633-1684. New York: Barnes and Noble, 141-2, 304-5.



From Leonard Strong, "Babylon's Fall in Maryland:  a Fair Warning to Lord Baltamore; or a Relation of an Assault made by divers Papists, and Popish Officers of the Lord baltamore's against the Protestants in Maryland; to whom God gave a gret Victory against a greater force of Souldiers and armed Men, who came to destroy them." (Providence, Maryland: 1655):  




p. 242:  "the Indians waited upon their motions [i.e., the raids by Stone's forces on Providence and surrounding habitations], and by examination it was found at Providence, that the Indians were resolved in themselves, or set on by the Popish faction, or rather both together to fall upon us; as indeed after the fight they did, besetting hosues, killing one man, and taking another prisoner."

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

___

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



[1665]




Charles Co.

CT


NOTE:  copied to child homicide file

Class:   certain

Crime:   HOM: 1 adult & 1 child
Rela:    NONDOM

Motive:  ROBBERY

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  unk. Indians m. the wife and child of Thomas Allcoks


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  11/16/1665


Court proceedings:  Thomas Allcoks presents Dr. John Lumbroso "as A theft boote for Receaving of the goods hee had amongst the Indians of the Murdered English."  The goods were taken out of TA's house "when his wife and Child was Murdered."  JL held for trial at the provincial court & TA to post bond to appear against JL.

Source:  

J. Hall Pleasants and Louis Dow Scisco, eds., Archives of Maryland, v. 53:  Proceedings of the County Court of Charles County, 1658-1666, and Manor Court of St. Clement's Manor, 1659-1672 (Baltimore:  Maryland Hist. Soc., 1936).  [Court Series 6], 609, 616


J. Hall Pleasants and Louis Dow Scisco, eds., Archives of Maryland, v. 60:  Proceedings of the County Court of Charles County, 1666-1674 (Baltimore:  Maryland Hist. Soc., 1943).  [Court Series 9], 92-3.  8/13/1667 term of Charles Co. Court:  the case is hear.  JL is to pay TA 900 lbs. of tobacco.

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

___

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___ Allcoks

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

f

Age:


adult

Literate:




Marital Status:

m. Thomas

Children:




Occupation:



Town:


Charles Co.

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 2:  

___ Allcoks

Ethnicity:



Race:


w

Gender:



Age:


child

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:


Charles Co.

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1666
[Aug.]



TAL

CT

Class:   certain

Crime:   HOM

Rela:    NONDOM

Motive:  ROBBERY

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  0


HOM:  unk. Indians m. John Jenkins and Elizabeth Jenkins (his wife)


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  8/1666


Court proceedings:  

Source:  

J. Hall Pleasants and Louis Dow Scisco, eds., Archives of Maryland, v. 54:  Proceedings of the County Courts of Kent, 1648-1676, Talbot, 1662-1674, and Somerset, 1665-1668, Counties (Baltimore:  Maryland Hist. Soc., 1937).  [Court Series 7]


HOM by INDIANS:  402:  Talbot Co., 8/21/1666 term:  "Wee of the Jury being agreed in our virdict doe find that John Jenkins [planter, X] and Elizabeth his wife hath bin Murdered in theire oune house:  And by the Goods that have bin Carried away wee doe Conceive, the indians have Committed the Massacray."  [many entries concerning civil suits, debts, etc. involving John Jenkins.  79-80:  on 12/20/1656 JJ & Henry Goot jointly purchased the plantation of Capt. John Russell (gent.) on Kent Island.]

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

___

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

John Jenkins

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:

no

Marital Status:

m. Elizabeth

Children:




Occupation:

planter

Town:


TAL

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 2:  

Elizabeth Jenkins

Ethnicity:

[English]

Race:


w

Gender:

f

Age:


adult

Literate:

no

Marital Status:

m. John

Children:




Occupation:

planter

Town:


TAL

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1667




Eastern Shore, MD

GOVT

Class:   certain

Crime:   HOM:  1 adult Indian female & 1 adult English male

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK / REVENGE

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  [0]

HOM:  Anatchcom, aka Winancon m. Captain John Odber


Weapon:  shot [musket]


Circumstances:  retaliation for murder of a Wicomiss woman by the English.  Anatchcom says that his wife had been "killed at the house of William Hemsley in Talbot County."  "He Confesses he was in Company with them that killed Capt Odber but denyes he is the Man that killed him."  Wimacapona testifies that Anatchcom was the murderer.  The Ababcos Indians turned him over to Maryland authorities, by order of King Ababco.


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  

Court proceedings:  "ordered" shot to death.

Source:  

Helen C. Rountree and Thomas E. Davidson, Eastern Shore Indians of Virginia and Maryland (Charlottesville: University Press of Virginia, 1997), 105.


Marye, William B. (1939) The Wicomiss Indians of Maryland, Part II. American Antiquity 5: 53.  [the entire article, pp. 51-5.]



The murder of an English office, JO, "which the Indians justified on the ground that one of their women had been killed by the English."  Led to war between the Wicomiss & Maryland.  See Archives of Maryland, v. 3 & 5, on English views of the war.  The war continued for two years & captives were sold as slaves.



In 1669, captured Anatchcom, aka Winancon, the Wicomiss accused of having murdered JO.  Archives of Maryland 2: 195, 570.  He testified that his people lived "a small days Journey from the head of the Nanticoke River" -- but they may have moved there during the war.

2: 195:  Charles Calvert says "Mr Henry Coursey knows the Indian and does assure me that this is the Fellow that shott the said Odber and a little Indian that I have declares that this same Indian killed one other Englishman in her sight, I do hereby order that this Murderer be Executed at St Marys to morrow."  Asks that the Lower House reward King Ababco for his service.



53:  in letter dated 2/18/1721, Hon. Philemon Lloyd said the war was caused "by ye barbarous murther of severall Inhabitants of ye parts where I now dwell."

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

Anatchcom, aka Winancon 

Ethnicity:

Wicomiss

Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:



Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

Capt. John Odber

Ethnicity:

English

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

trader

Town:


MD

Birthplace:



Religion:




Organizations:



1672, Oct.




Mattapony, SOM

CO


NOTE:  a possible murder or manslaughter or casualty

Class:   probable

Crime:   HOM MANSL

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Poccahandum m. John Perke

Weapon:  


Circumstances:  “at the seaside”


Inquest:  10/11/1672, William Stevens, Coroner.  Verdict:  “found . . . to have killed” JP.

Indictment?  yes – [mansl]

Term?:  Somerset Co Ct, 12/26/1672


Court proceedings:  to be tried in Provincial Court.  Witness:  John Devorex
Source:  
Archives of Maryland, v. 87: 195: Somerset County Judicial Records, 1671-1675

murder, manslaughter, or casualty

195 
26th: December Annoq Do: 1672 The examinacon of Poccahandum an Indian taken before us William Stevens Capta: Wm: Colebourne Justices Charles Ballard 
Upon the Inquisicon taken on the 11th: day of octr: 1672 at mattapenny at the SeaSide in Sommersett County before Wm: Stevens then and there Corroner Poccahandum being Sent for by A Interpreter Did appeare with some of the great men, And upon examinacon did Confesse the substance of what is Contained in John Devorex Deposicon taken at 
the time of the abovesaid Inquisicon whereupon the said Poccahandum is Committed to the sherriffe of sommersett County to be brought before his Lopps: Justices at the next 
Provinciall Court ~ ~ ~ ~ ~ John Devorex Acknowledges himselfe to be Indebted to the Rt: honble: the Lord Proprietary Twenty pounds Sterl: if he Shall not appeare at the next Provinciall Cort: before his Lopps: Justices there to give in Evidence Against Poccahandum that is found by Inquisicon to have killed John Perke ~ ~ ~ 
William Stevens 
William Colebourne 
Charles Ballard 

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

Poccahandum
Ethnicity:



Race:


Ind
Gender:

m
Age:


adult
Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

John Perke
Ethnicity:

[English]
Race:


w
Gender:

m
Age:


adult
Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1675,  




MARYLANDPRIVATE 

CT
Class:   certain
Crime:   HOM:  5 Indian adults
Rela:   

Motive:  

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Major Truman & his men m. 5 Susquehannock Indians


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  
Source:  
Westmoreland County (Virginia) Deeds, Patents, Etc. 1665-77, pp. 287a-289, 302a.  


DEP of John Gerrard [signed]:  more on treating by JW & IA:  as the Susq. persisted in saying that the Seneca were responsible, JW & IA reminded the Susq. that the Virginians had delivered several canoes of beef & pork to their fort & that "theire enimyes would not be soe kinde as to supply them with provisions."  Also told them that several Susq. had been captured in Va. wearing clothes of the Virginians recently murdered.


DEP. of Daniell Lisson (interpreter) & Robert Massey [all signed]:  Va. forced under Lt. Col. John Washington & Maj. Isaac Allerton & Maj. Truman landed in Maryland & found 5 Susq. Indians "under a guard."  Marylanders held them because they had tried to escape; Marylanders said they had secured them "till our comeing in order to a treaty."  Col. Washington & Maj. Alerton told Maj. Truman that their orders were "to treat with them and demanded satsifaction before they proceeded in a hostile way."  The Virginians drew a stronger guard around the Indians and "began to demand satisfaction for the murthers and spoyles don in Virginnia, but they [the Susq.] would owne nothing" saying that the "mischiefes were donne by the Seneces and not by them."  When JW & IA were done treating with the Indians, who denied all responsibility, T took his turn & called on Mr. John Shanks (his interpreter) and "began to demand satisfaction for the murders donne on theire, upon which our Gentlemen [JW & IA] withdrew themselves."  After T had treated with the Susq. some time, "he called unto Coll. Washington saying are not these impudent rogues to deny the murders they have donne when theire Indians ly dead at Mr. [John] Hinson's [Huison's] plantation being killed in a fight there.  To which Coll. Washington replyed it would be verry convenient to carry them up thither and shew them there Indians that are theire buried.  Major Truman replyed and soe I will."  The Indians were then carried away by Maj; Truman's men "and killed, which was occation that much amaized and startled us and our comanders, being a thing that was never imagined or expected of us."

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

Major Truman

Ethnicity:

English

Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:

Susquehanna

Race:


Ind

Gender:

w

Age:


m

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:

chief

Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1681




Point Look Out, MD

CT


NOTE:  Nehemin and Nanzattico not in the index to Archives of Maryland v. 7.  (Nehemin, variously spelled, not in any volumes)

Class:   do not count yet

Crime:   HOM or WAR

Rela:    UNK

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Nehemin (a Nanzatico Indian) m. unk. person


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  


Court proceedings:  

Source:  
H. R. McIlwaine, ed., Executive Journals of the Council of Colonial Virginia, v. 1:  June 11, 1680-June 22, 1699 (Richmond:  Virginia State Library, 1925), 13-14.


HOM in MARYLAND:  Nehemin (a Nanzatico Indian) m. ____.


Council, Oct. 1, 1681:  "a most barbarous murder" -- the Secretary of Maryland, from the upper house of Maryland, asked that Virginia authorities deliver the suspect into the custody of Maryland for trial.  The Council orders Mr. Secretary Spencer, "who is well acquainted with the carriages of the Nanzattico Indians this last Summer, if he be not able to clear the said Indian of his own knowledge, doe with his best dexterity and judgemt forthwith gett the said Indian into his hands and transmitt him safely to Maryld . . . but if he can clear the sd Indian from this accusate the way before express'd, yt then he forthwith give the Govern an acct of it and likewise send an Answer to the Lord Baltemore . . . with the reasons of our refusing to deliver the Indian aforesaid."  


[NOTE HOW EVENHANDED AND CAUTIOUS HERE!!!]

Archives of Maryland 7: 109-111:  August-Sept. 1681 upper house proceedings (lower house records lost).  No specifics.  Discusses need to work with Virginia to counter the late Indian outrages.

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

Nehemin

Ethnicity:

Nanzatico

Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___

Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1687, Apr. 2



Gunpowder Hundred, BAL

CT

Class:   probable

Crime:   HOM:  1 adult Indian

Rela:    NONDOM

Motive:  UNK

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  0


HOM:  Richard Miller (aided and abetted by Daniel Dawny and John Anderson) m. William Crosse (an Indian man)


Weapon:  gun loaded with shot, one mortal wound to the body.  d. inst.


Circumstances:  at the plantation of Mary Stansby in Gunpowder Hundred


Inquest:  


Indictment?  yes, murder, mal. af.


Term?:  9/1687t


Court proceedings:  pNG.  fNG.  disch.

Source:  

Provincial Court Judgments, 1682-1702.  Liber T. G. v. 2:  94-6

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

Richard Miller

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

laborer aka planter

Town:


BAL

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 2:  

Daniel Dawny

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

planter

Town:


BAL

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Accused 3:  

John Anderson

Ethnicity:



Race:


w

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:

planter

Town:


BAL

Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

William Crosse

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



1697




Maryland
GOVT
Class of death:   probable
Class of crime:   prob HOM / possible WAR
Relationship:    

Motive:  


Intoxication?:  

Day of week:


Holiday?:


Time of day:


Days until death:  


SUSPECT(s):
Esquire Tom
VICTIM(s):
[probably a white adult]

Cause of death:  


Circumstances:   

Inquest:   


Indictment:  


Term of court:  Prov. Ct., 


Court proceedings:  

Legal records:  
Other sources:

H. R. McIlwaine, ed., Executive Journals of the Council of Colonial Virginia, v. 1:  June 11, 1680-June 22, 1699 (Richmond:  Virginia State Library, 1925), 375-7.


IND in Maryland:  Esquire Tom (an Indian) & "Indians unknown" m. ______


[[SEE VIRGINIA HOM in 1699 committed by Esquire Tom]]

Council, 11/4/1697:  representatives come from Maryland to ask Virginia's help in apprehending the Indians responsible for a recent murder, particularly an Indian called "Esquire Tom," and in warning the Indians along Virginia's northern frontier that such conduct won't be tolerated.  The General Court complies with their requests, except to say that "it is not adviseable to make Inquirey after, or Proclamacon agt unknown or undisturbed Persons" & so refuse to comply with that request.

Newspapers:
Other sources:  
Census:  
Genealogy:  

Suspect:  

Esquire Tom
Ethnicity:



Race:


Ind
Gender:

m
Age:


adult
Phys char:



Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



Personal history:  


Victim:  



Ethnicity:



Race:


[w]
Gender:



Age:


[adult]
Phys char:



Literate:



Marital Status:  


Children:



Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:



Organizations:



Personal history:  


[1705]




Prince George's Co.

CT

Class:   

Crime:   HOM

Rela:    

Motive:  

Intox?:  

Day of week:


Holiday?:



Time of day:


Days to death:  


HOM:  Nicholas "the Indian" m.


Weapon:  


Circumstances:  


Inquest:  


Indictment?  


Term?:  4/1705t:  Prov. Ct.


Court proceedings:  broke jail on evening of 3/25/1705 & escaped before his trial.

Source:  

Prov. Ct. Judgments 1703-5  Liber T. L.  No. 3  v. 8:  565

Newspaper:
Census:  

Genealogy:
Accused 1:  

Nicholas

Ethnicity:



Race:


Ind

Gender:

m

Age:


adult

Literate:




Marital Status:  


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Victim 1:  

___
Ethnicity:



Race:




Gender:




Age:





Literate:




Marital Status:


Children:




Occupation:



Town:




Birthplace:



Religion:




Organizations:



Suspect(s





Suspect(s








